
Jaromír Jiral 

Jaromír Jiral se narodil 14. dubna 1944 v Brně. Rodina tehdy žila 

v Praze. V roce 1947 se přestěhovali do Znojma.  Má mladší sestru. 

V roce 1948 nastoupil do mateřské školy na Vrchlického ulici. Roku 

1950 potom do 1. třídy též na Vrchlického. Až do 8. třídy byl žákem 

ZŠ Mládeže, kterou ukončil závěrečnými zkouškami z matematiky a 

českého jazyka. V roce 1958 začal studovat na SVVŠ, kterou v roce 

1960 zrušili a studenti dál pokračovali na tzv. dvanáctileté škole, 

která byla ve Znojmě na Komenského náměstí. Zde v roce 1962 složil maturitní zkoušku. 

      Již od dětství si Jaromír Jiral přál být učitelem tělesné výchovy. Hrál závodně od 11 let 

fotbal, dále také volejbal, házenou, basketbal. Má také kurz potápění. Ke sportu ho vedl od 

malička především tatínek. Jeho velkým vzorem byl také dědeček-lesník, který působil před 

válkou do 1948 jako lesní rada ve Znojmě. Tento dědeček ho naučil lásce k přírodě, a proto šel 

také po maturitě studovat biologii. 

     V roce 1962 nastoupil Jaromír Jiral do Jihlavy na Pedagogický institut, který byl po třech 

letech přestěhován na Univerzitu J. E. Purkyně do Brna. V roce 1966 zde ukončil státní 

zkouškou studia biologie a tělesné výchovy. Po ukončení vysoké školy nastoupil jako učitel na 

základní školu do Telče, po roce potom musel odejít na rok na vojnu. Zpět do Telče se vrací v 

prosinci roku 1968. V témže roce se ale uvolnilo místo učitele na Základní škole Loucká ve 

Znojmě. Od června 1968 potom vyučuje na Základní škole Mládeže ve Znojmě, kde se v roce 

1989 přihlásil do konkurzu na ředitele a jako ředitel zde působí až do roku 2012, kdy odchází 

do důchodu. 

     V roce 1972 se oženil s paní Marií, která též pracovala jako učitelka. Narodila se jim dcera 

Milena a syn Jaromír.  

     Jaromír Jiral je již mnoho let aktivní při vedení sportovní mládeže ve Znojmě. Založil zde již 

v 70. letech oddíl hokeje žáků, byl dlouholetým předsedou lyžařského oddílu. Podílel se např. 

na budování lyžařského vleku na Boskovštejně. V současnosti trénuje mladé basketbalisty. 

Sám je také stále aktivním sportovcem. Lyžuje, jezdí na kole, hraje basketbal. Ve volném čase 

se věnuje také své rodině, především svým pěti vnoučatům.  


